
Protokół Nr XXVI/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 26 października 2012 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych . 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Wiktora Tabor.  
Głosowanie 
13 głosów – za 
Stwierdził iż obecnych jest 13 radnych co daje możliwość podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Radna B. Wójcik 
- zgłaszam wniosek o wycofanie z porządku obrad pkt. 9 bo zapisy § 5 i 6 są 
niezgodne z Regulaminem utrzymania porządku i czystości w gminie: 
§ 5 ppkt.1 – zabudowa jednorodzinna 60l na mieszkańca, zabudowa wielorodzinna 80l 
na mieszkańca a w Regulaminie § 16 ust.2 pkt 1, 20l na mieszkańca, 
- w § 6 uchwały nie ujęto cmentarzy a w Regulaminie są wpisane. 
Radny Z. Gładki 
- zgłaszam wniosek w sprawie wycofania z porządku obrad  pkt. 8 dotyczy zmian w 
planie zagospodarowania przestrzennego po potrzeby budowy elektrowni wiatrowych. 
W połowie listopada mamy mieć spotkanie na ten temat z przedstawicielem 
Ministerstwa p. Szyszko. 
Pan Burmistrz 
- wniosek radnej p. Wójcik, prosiłbym aby dyskutować i zostawić tą uchwałę jest ona 
dobra , wiemy że będzie konieczność poprawienia Regulaminu. Jeśli chodzi o 
cmentarze to wyjdzie w dyskusji, proponujemy aby to było do uregulowania między 
stronami. Dobrze już w praktyce układa się współpraca między Parafiami a 
wywoźnikiem. Proszę o przyjęcie tej uchwały bo mamy jeszcze wiele do uregulowania  
w temacie odpadów . chcemy ogłosić przetarg ale musimy na czymś się oprzeć. Proszę 
Radę  aby zostawić uchwałę i dyskutować. 
- drugi wniosek dotyczący zmiany w planie zagospodarowania jest nie zasadny , prace 
trwają już długo od przystąpienia do zmiany w Studium, potem przystąpienie do 
zmian w Planie i dziś mamy projekt uchwały o wprowadzeniu zmian, gdzie w 
ustawowych terminach materiały były wyłożone i nie zgłoszono żadnych uwag. Teraz 
stało się modne wyrażanie skrajnych opinii, podając informacje wyrwane z kontekstu 
nie oparte na badaniach ekspertów naukowych, podobne materiały pojawiły się w 
gminie Jędrzejów. My mamy materiały , opracowania ekspertów światowych. Jak 
zobaczyłem ten materiał to robi on wrażenie gdzie podaje się jakie choroby powodują 
turbiny wiatrowe. Najbliższe zabudowania nie będą miały hałasu powyżej 40 decybeli. 
Jest to trochę nieuczciwe stawianie tak tematu, przeciwnicy będą szukać argumentów 
aby to obalać. 
Radna B. Wójcik 
- rozumiem, że to kosztuje pracowników dużo pracy – uzasadnienie mówi że wzięto 
pod uwagę zapisy Regulaminu, jest jeszcze obowiązek podjęcia jednej uchwały. 
Pan Burmistrz 



- są jeszcze do podjęcia 2 uchwały, większość danych się zgadza. My jako Urząd 
robimy wszystko ryzykując że będziemy dokładać przyjmując recykling 50x50, 
zaufajcie nam. Ile razy nie było do końca zaufania to tylko później społeczność cierpi. 
Radny J. Strzelec 
- czy my będziemy podejmować uchwałę o wysokości opłat za śmieci? 
Pan Burmistrz 
- tak, ale po tych wyliczeniach zrobimy przetarg, jeśli jego wynik nie będzie nam 
odpowiadał to musimy mieć czas żeby ogłosić następny. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- czy ZUK nie może wozić śmieci? 
Pan Burmistrz 
- ZUK nie może wozić śmieci. Gminy miały zakłady przystosowane do odbioru śmieci 
i zostały zlikwidowane, jest złożony wniosek do TK że ustawa jest niekonstytucyjna. 
Pan Przewodniczący 
- jeśli chodzi o pkt. 8 porządku obrad, przeczytałem dokładnie protest złożony przez p. 
Chmielarskiego, do dziś nie było wiatraków a ludzie chorowali. Rozmawiałem z 
osobami pracującymi w Skandynawii , twierdzą że gdyby tak szkodziły to nie byłoby 
ich tyle w tych krajach. 
Zapytał kto jest za wycofaniem pkt. 8 porządku obrad 
Głosowanie 
1 głos – za 
10 głosów – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się 
Następnie zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad pkt. 9 
3 głosy – za 
9 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych . 
7. Uchwała w sprawie podziału Gminy Sędziszów na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
8. Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Sędziszów dla części wsi: Pawłowice, Łowinia, Sosnowiec, Wojciechowice. 
9. Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

10. Uchwała w sprawie zmian w WPF Gminy Sędziszów na lata 2012 – 2020. 
11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
12. Sprawozdanie z realizacji zadań SPEC Sp. z o.o. za 2011 rok. 
13. Informacja o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2012 roku. 
14. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i kierowników 

jednostek organizacyjnych zobowiązanych do ich złożenia za rok 2011. 



15. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w 
Sędziszowie za 2011 rok. 

16. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012 w 
szkołach prowadzonych   przez Gminę Sędziszów. 

17. Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosków i zaleceń pokontrolnych. 
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wolne wnioski i dyskusja. 
20. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
10 głosów – za 
2 głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Ad. 4  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się 
Ad. 5 
Burmistrz odczytał informację o pracy za okres od ostatniej sesji (materiał w 
załączeniu). 
Mamy odpowiedź od PKP iż będzie asfalt na drodze Józefów. 
Zmieniła się ustawa o transporcie, będziemy musieli utrzymywać i remontować 
przystanki na terenie gminy. 
Mieszkańcy mają obowiązek przyłączyć się do kanalizacji, proszę o namawianie ludzi 
aby to robili. Mamy dużo zgłoszeń że ludzie podłączają się na dziko, będziemy to 
sprawdzać. 
Zleciliśmy wykonanie projektu Remizy OSP Rynek. 
Oświata – takie gminy jak nasza gdzie w mieście jest niewiele więcej ponad 5000 
mieszkańców mają 38% mniej subwencji, przygotowujemy wystąpienie w tej sprawie. 
Pan Przewodniczący  
- zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji? Nie było pytań. 
Ad. 6 
- wyciąć lub podciąć drzewo na boisku szkolnym, 
- od strony Kazin wstawić tablicę Sędziszów wita bo ludzie nie wiedzą gdzie zaczyna 
się gmina, 
- jaki jest koszt 1mb za podłączenie do kanalizacji? 
Pan Burmistrz 
- ludzie muszą pytać bezpośrednio w firmach. 
Radny J. Wiencek 
- przypominam o wykoszeniu zarośli na działkach przy Leśnej. 
Radny J. Sroka 
- droga powiatowa zjazd do Szałasu głęboki rów i przepust, proszę o zamontowanie 
barierek bo zimą samochody zsuwają się do rowu, 
- obok posesji p. Jana Górskiego na zakręcie wyrównać pobocze, 
- droga Krzelów-Czekaj sprzątnąć przystanek nie zdaje egzaminu, jest dewastowany, 
- most na Mierzawie Czekaj – Krzelów nadlany asfaltem samochody są wyrzucane, 
wstawić znak ostrzegawczy. 
Radny J. Strzelec 



Radny J. Strzelec 
- jest coraz więcej bezdomnych psów które ludzie wyrzucają, u nas wałęsa się suka ze 
szczeniętami, zaraz będą następne co z tym zrobić, 
- jest bardzo dużo lisów czy Koła Łowieckie nie mogą robić odstrzałów? 
- proszę o naprawę drogi na moście Czepiec – Przełaj. 
Radny D. Juszczyk 
- mieszkańcy Sadów proszą  o oznakowanie poziome parkingów celem 
uporządkowania parkowania samochodów, 
- wymienić rozbitą latarnię przy SP Nr 2 (uszkodzona przez wichurę). 
- Przemysłowa od nowego parkingu Sefako konieczny remont trzech przepustów na 
posesje. 
Radny Z. Konieczny 
- zaplanować na 2013 rok konserwację metalowej kładki na rz. Mierzawie w Jeżowie, 
- odmulić odcinek rowu od drogi gminnej w Podsadku przy przepuście. 
Radny Z. Gładki 
- co roku brakuje 200mb siatki przeciwśniegowej w kierunku Pawłowic, proszę o tym 
pamiętać bo przy opadach śniegu ten odcinek staje się nieprzejezdny, 
- czy limit na odstrzał bobrów już jest wyczerpany bo teraz przeniosły się do Łowini, 
- wykosić pobocza przy drodze gminnej Łowinia – Deszno. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- Burmistrz mówił o przejęciu dróg od PKP, co z przejęciem Kieleckiej? 
- bobry są na Mierzawie i wycinają wszystkie drzewa, 
- czy jest żużel na Partyzantów a Marianowską, 
- oświetlenie ul. Sportowej do kościoła w Rynku , ułożone sterty podkładów zasłaniają 
światło, 
- w zaroślach przy Sportowej lisy mają siedlisko, spacerują po drodze, 
- droga w kierunku Foltyna ująć do asfaltowania, 
- wykosić plac po byłym targowisku, dążyć do sprzedania, 
- zapytał jak jesteśmy przygotowani do zimy, 
- wyłapać bezpańskie psy. 
Ad. 7 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła projekt uchwały w  sprawie podziału Gminy Sędziszów na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Jest to już druga uchwała związana z wyborami, pierwsza dotyczyła okręgów 
wyborczych. Były w niej zapisy o zasadach i terminach odwołania się mieszkańców, 
nikt nie zgłosił protestu i na dziś jest ona obowiązująca – jest 15 okręgów 
jednomandatowych. W dniu 24 października wpłynął protest mieszkańców Sosnowca, 
nie zgadzają się na okręg Łowinia , Pawłowice – odczytała pismo. 
Dzisiaj podejmujemy uchwałę o obwodach, jeśli mieli na uwadze że za daleko muszą 
jechać głosować to dzisiejsza uchwała załatwia ich problem bo obwód głosowania 
mają w Rynku. Komisarz Wyborczy wyraził na to zgodę.  
Radny D. Juszczyk 
- czy obwód dla Sadów w SCK jest właściwy? 
Pani Sekretarz 



- praktycznie wszyscy chodzą głosować po mszach i tutaj jest wygodnie, zmiana jest 
tylko w Klimontowie zamiast szkoła Remiza OSP i w Rynku zamiast Remiza PSP 
będzie Remiza OSP. Wcześniej każdorazowo prosiliśmy Komendanta PSP o zgodę. 
Teraz muszą być stałe obwody więc ich zgoda powinna być na stałe a żaden 
Komendant tego nie da. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę o obwodach głosowania 
Głosowanie 12 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się              uchwała Nr XXVI/185/2012 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- wpłynął wniosek p. Chmielarskiego przeciw budowie elektrowni wiatrowych, 
uzasadnienie do uchwały określa czemu służy zmiana planu. W ustawowym terminie 
nie wpłynął żaden protest. Zapytał czy gdyby p. Chmielarski był właścicielem 
gruntów to też by protestował? 
Pan J. Chmielarski 
- 3 lata temu był przedstawiciel WINPROJEKT z mapą tego terenu mam tam 2 działki 
i proponował usytuowanie 2 elektrowni i nie wyraziłem zgody, na terenach 
dzierżawionych od Agencji nie chcieli, powiedzieli że nie chcą mieć nic do czynienia. 
Jestem zdecydowanie na nie, nawet gdybym był właścicielem wszystkich działek też 
nie wyraziłbym zgody. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał urywek z materiałów „zachłanność bez ograniczeń ze strony niektórych 
właścicieli firm wiatrakowych oraz skorumpowanych radnych”. 
Pan J. Chmielarski 
- to nie jest moja opinia tylko profesora , Burmistrz mówił że występuję nieuczciwie w 
tym proteście, nie zgadzam się mam obwieszczenie z 17 lipca 2012r Generalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska opinia że dla przedsięwzięcia nie istnieje konieczność 
opracowania raportu oddziaływania na środowisko. Jak mogli wydać opinię jak PZP 
jest uchwalany dzisiaj? Nie jestem przeciwko elektrowniom ale tak bliskiej odległości 
od zabudowań, w Niemczech jest to 2 km a u nas strefa ochronna wynosi 500m. 
wcześniej mówiło się o mocy 2Mw a teraz mają być 3Mw. W Pawłowicach i w 
Łowini mieszkańcy nie byli informowani o elektrowniach, jedynie odnośnie 
przesunięcia figurki. Proszę o takie zebranie z mieszkańcami. Sołtys Wojciechowic też 
mówiła że nie było informacji. Mamy Naturę  2000 gdzie też nie można lokalizować 
wiatraków tylko w odległości 2km. 
Pan Burmistrz 
- na każdym spotkaniu wiejskim, na którym byłem informowałem mieszkańców że 
mamy zamiar budować elektrownie wiatrowe. Były pytania o lokalizację, nie 
określałem precyzyjnie – podawaliśmy tereny Łowini i Pawłowic. O każdym zadaniu 
inwestycyjnym informujemy mieszkańców. Gdy otrzymałem materiały od p. 
Chmielarskiego porównałem z tym co mieliśmy na początku gdy temat zaczynał się na 
naszym terenie, wykaz chorób jakie wynikają z obecności wiatraków – „odczytał z 
pisma …..” nie ma potwierdzenia przez dodatkowe badania. Przy długim przebywaniu 
w pobliżu hałas jaki może szkodzić zdrowiu to 120 decybeli. Porównując nasze 
opracowania z tym co dajecie to jest bardzo nieuczciwe wobec ludzi, wg tych danych 



mieszkańcy Danii i Holandii powinni już nie żyć. Jeśli ktoś coś takiego przeczyta to 
stwierdzi co my robimy w tej gminie. W Niemczech wycofują się z elektrowni 
atomowych a idą w energię odnawialną. 
Mamy opracowanie z Departamentu Ochrony Środowiska USA też są inne dane. 
Pan nie jest nawet naszym mieszkańcem, żeby gmina miała jakiekolwiek złotówki od 
Pana to wypadałoby się zameldować. 
Mówimy o sile dźwięku 40 decybeli, w uchwale Rada przyjmuje max moc 5 
wiatraków – 10MW i 2 wiatraki – 4 MW. 
Wiele gmin w Polsce aby móc budować elektrownie wiatrowe robi uzgodnienia, 
opracowuje koncepcje przez Instytuty Naukowe. Nie możemy podchodzić do tematu 
jednostkowo ale trzeba patrzeć na dobro ogółu, ilość wiatraków spowoduje mniejsze 
zużycie kopalin. 
Zasięgaliśmy opinii w gminach gdzie już funkcjonują elektrownie wiatrowe i mamy 
na to potwierdzenie Wójtów. 
Odczytał pisma : 
Wójt gminy Potęgowo – mają 6 wiatraków po 2MW, odległość od zabudowań 500mb. 
Roczny podatek od nieruchomości 526.000zł, wzrosła wartość nieruchomości, 
powstały nowe drogi. 
Wójt gminy Kobylnica – 24 siłowniki o mocy 2MW każdy. Podatek roczny od 
nieruchomości 1.952.000zł, nie ma sygnałów o zmniejszeniu się atrakcyjności terenu. 
Inwestorzy płacą za przygotowanie zmian Studium i PZP. 
Gmina Karlino – 51 elektrowni wiatrowych o mocy 1,5MW każda. Roczny podatek od 
nieruchomości 4.034.000zł. mam informacje o wpływie na dobre samopoczucie  
Szwecja, Holandia. Ci co nie mieli korzyści odczuwali negatywne wpływy. Nasze 
działania są poprzedzane konsultacjami z mieszkańcami, sprawdzaniem na terenach 
gdzie już funkcjonują elektrownie wiatrowe. 
Pan J. Chmielarski 
- dlaczego nie zlokalizowano wiatraków na działce o pow. 70ha k/Baniaka tylko w 
pobliżu siedlisk ludzkich, mnie Agencja wytnie. 
Architekt Pan Matuszko 
- chcę się odnieść do spraw merytorycznych dotyczących dokumentów, to jest 
kontynuacja polityki, którą gmina uchwaliła wiosną w Studium. Opracowania zajęły 
ponad rok, były dyskusje na ten temat. Obszar Łowini, Pawłowic i Wojciechowic 
został wyznaczony w Studium preambuła do uchwały mówi, że ustalenia planu nie 
naruszają  ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Sędziszów i tak jest. 
12 kwietnia 2011r przystąpiliśmy do zmian Planu, wszyscy są zawiadomieni poprzez 
stronę internetową, obwieszczenia. Zostało zawiadomionych 3000 instytucji, wniosły 
swoje propozycje i wnioski. Koniecznym i obowiązującym dokumentem 
sporządzanym na użytek zmiany planu jest wykonanie prognozy  oddziaływania na 
środowisko. Burmistrz wystąpił jaki ma być zakres tego opracowania – materiał 
obejmuje 2 tomy dogłębnych badań, zawierają monitoring ptaków i nietoperzy. Po 
uzyskaniu tych wniosków i uzgodnień zakresu prognozy opracowuje się projekt zmian 
planu i przekazuje do wszystkich wymaganych instytucji aby się ustosunkowały. 
Uzyskaliśmy wszystkie wymagane opinie i uzgodnienia. Projekt był wyłożony do 
publicznego wglądu na 21 dni, następnie poddano projekt pod dyskusję publiczną i 



kolejne 2 tygodnie było na złożenie uwag. Brak było uwag w ustawowym terminie. Są 
wyznaczone 2 obszary na jednym 2 elektrownie i drugi 5 elektrowni. Określono 
parametry strefy ochrony akustycznej. Zmiana ustawy o planowaniu przestrzennym z 
2010 roku wymaga aby w uchwałach o PZP wskazać strefy ochronne od konkretnych 
lokalizacji. W prognozie oddziaływania na środowisko jest wszystko zawarte. 
Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
Przedstawiciel WINDPROJEKT L. Łachowicz 
- wiele kwestii podniesionych dzisiaj powoduje emocje i strach. Pomimo tego 
spójrzmy przez pryzmat faktów. Cztery kwestie podniesione przez p. Chmielarskiego: 
- Natura 2000 , przedstawił ekspertyzę prawną o lokowaniu wiatraków na tych 
terenach jest to możliwe. Dyrektywa unijna o źródłach odnawialnych reguluje te 
zagadnienia, nawet jest to możliwe na terenach obszarów chronionych jak to jest we 
Włoszech. 
- turbiny 3MW a nie 2 MW, inwestor wchodząc wie że jest to długi proces trwa 3 – 5 
lat, wykładamy środki, wysyłamy w tren pracowników i płacimy za ich pobyt. Nie 
wiemy czy postęp technologiczny przez następne lata nie zmieni się. W Niemczech 
jest ustawa, która odnosi się kompleksowo do tych kwestii. We Francji odległość 
wiatraków od zabudowań jest określona normą akustyczności. W Niemczech 
parametry odległości są podobne, norma do terenów wiejskich jest wyższa niż 
miejskich. Tylko we Francji jest zasugerowane że dobrze gdyby było 500mb ale nie 
ma jednoznacznych przepisów. 
- niekorzystnie wypowiada się Pan na temat WINDPROJEKT. Jeśli nasz pracownik 
trafia do właściciela gruntu może się różnie zachować, mówi się o umowie 
przedwstępnej, bo może się okazać że będą robione badania i nie będzie zgody. Przy 
ostatecznej umowie to już mamy prawników którzy pomagają opracować jej treść. 
Odnoszę się do Pana obiektywizmu. 
Pan J. Chmielarski 
- wiem że jednemu trudno się obronić ale dlaczego strefą ochronną weszliście tak 
blisko zabudowań a dalej jest pusty teren i wszystkie wiatraki zmieściłyby 
się.(wskazał na mapie lokalizację wg niego). 
Pan L. Łachowicz 
- żeby wybrać teren pod wiatraki musi być symbioza w 4 płaszczyznach: 
1) warunki społeczne 
2) warunki środowiskowe – raporty, monitoringi 
3) warunki wietrzności 
4) warunki energetyczne 
My robimy to dla zysku, musimy mieć gdzie podłączyć a 1km kabla kosztuje 250tys.  
Radny S. Łazarski 
- połowę chorób wymienionych w materiale ja mam ale to z racji wieku, prof. 
Jurkiewicz jest chirurgiem neurologiem i na hałasach nie zna się, jak nie wiemy o co 
chodzi to chodzi o pieniądze.   
Wodzisław ma akty notarialne na 24 wiatraki , teraz jeszcze się nic nie dzieje ale już 
dostają po 1000zł. 
Radny M. Mentel 
- zapoznałem się z materiałami przedstawionymi przez p. Chmielarskiego, 
zaniepokoiłem się bo mam takie objawy chorobowe jakie wymieniono w 



opracowaniu, jeśli mam poważnie traktować ten materiał. Przeczytałem dokładnie i 
gdybym nie wiedział, że występuje Pan w obronie własnego interesu to w część 
uwierzyłbym. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Sędziszów dla części wsi: Pawłowice, Łowinia, Sosnowiec, 
Wojciechowice. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się          uchwała Nr XXVI/186/2012 
Ad. 9 
Pani Sekretarz 
- po ostatnich spotkaniach i dyskusjach przygotowaliśmy nowy projekt uchwały w 
sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Nie uważajcie że robimy źle, szukamy dróg wyjścia. Przy 
Regulaminie też mówiłam, że nie jestem pewna czy spełni nasze oczekiwania, zgadzam się z 
radą że uchwała nie współgra z Regulaminem. W Regulaminie jest 20l a w uchwale 
proponujemy 60l i 80l, było wywóz 4 x w tygodniu a w uchwale 3 x w tygodniu z zabudowy 
wielorodzinnej. Przy handlu i usługach miało być codziennie, teraz proponujemy jak z osiedli. 
Cmentarze w uchwale nie znalazły się, kiedyś był problem z cmentarzami gdzie leżały hałdy 
śmieci, teraz dostali w ajencję grabarze i jakoś sobie radzą. Ustawa dopuszcza aby na takie 
odpady była zawierana odrębna umowa, chcieliśmy zostawić dowolność zarządcom 
cmentarzy żeby na podstawie umowy cywilno-prawnej wywozili. Kwestia 20l a 60 i 80l 
wynikła z przeliczeń do specyfikacji, uznaliśmy że jest więcej produkowanych odpadów. 
Zgłosiła się Firma z ofertą, że bez odpłatności ustawi pojemniki na sprzęt elektryczny, 
elektroniczny i baterie. Duże odpady w formie wystawki odbierze 2 x w roku z nieruchomości 
lub z Bazy selektywnej zbiórki w Sosnowcu. Określenie pojemników jest potrzebne gdy 
ludzie nie będą płacić a trzeba robić egzekucje. Rodzaje pojemników zgodnie z 
Regulaminem. 
Domy weselne, pkt. gastronomiczne może być wesele lub nie i co ma płacić. 
Pan Przewodniczący 
- proponuję zgłaszać poprawki i będziemy głosować. 
Radny J. Strzelec 
- wyliczono koszty administracji na tym zadaniu – 2 etaty + oprogramowanie 100.000zł, wg 
mnie to jest dużo to ile te śmieci będą kosztowały? 
Pani Sekretarz 
- w I wersji planowano 100.000zł a po analizie zostało 75.000zł, 25.000zł na budowę boksów 
do selektywnej zbiórki odpadów. Ustawa mówi, że najpierw powinna być uchwała o stawce i 
dopiero przetarg aby była wartość zamówienia to powinniśmy zebrać deklaracje ale wtedy 
odkrywamy się. Do systemu trzeba wprowadzić 5tys. deklaracji. 
Radny M. Mentel 
- zebrać deklaracje , do przetargu nie dajemy ceny niech oferent poda a my wybierzemy 
najniższą, gmina ma wyjść na 0. 
Radna B. Wójcik 
- na kiedy jest planowany przetarg? 
Pani Sekretarz 



- nie wiemy jeszcze. 
Radna B. Wójcik 
- jeśli przetarg nie musi być to i tak do końca roku jeszcze 2 uchwały musimy podjąć. Co 
zrobi Rada jeśli z przetargu wyjdzie 10zł/osobę. 
Pani Sekretarz 
- nie wiem co zrobi. 
Radna B. Wójcik 
- nie możemy czekać co wyjdzie z przetargu bo to jest niebezpieczne, podając stawkę 
wcześniej też nie wiemy czy to jest korzystne. 
Radny N. Jawor 
- to i tak będzie zabójcze dla ludzi gdy na kwartał płacą 15zł a teraz na miesiąc będzie więcej, 
śmieci droższe niż podatek rolny. 
Pan Przewodniczący 
- proszę zgłaszać poprawki pod głosowanie. 
Radny J. Wiencek 
- § 6 pkt. 11 kluby sportowe od powierzchni, z praktyki uważam że jest to bardzo dużo, 
odpady są segregowane jak plastiki – z trybun 2 pojemniki 1 x w roku a pojemnik duży 2 x w 
roku. Na terenie są jeszcze inne kluby sportowe, proponuję przypisać właścicielowi obiektu. 
Pani H. Barska 
- proponuję wykreślić Klub a obciążymy Zarządcę Bazy TKR. 
Rada wyraziła zgodę na proponowaną zmianę. 
Dyrektor OSiR 
- bardzo dużo śmieci przekazują Koła Wędkarskie, przez cały rok ludzie przychodzą. 
Pan Burmistrz 
- przewoźnik umowę podpisze z gminą. 
§ 5 pkt.1 – 60l a mieszka 1 osoba. 
Pani Sekretarz 
- będzie płacił stawkę za 1 osobę np. 4zł/osoby to tyle zapłaci. 
Radny J. Sroka 
- a jak wyprodukuje więcej. 
Pani Sekretarz 
- wywoźnik odbierze wszystko. 
Radny J. Strzelec 
- Rada określa górne stawki opłat zgodnie z ustawą. 
Pani Sekretarz 
- ten zapis ma zastosowanie teraz gdy wywoźnik nie mógł przekroczyć tych stawek np. z 
cmentarzy nie będzie mógł brać więcej niż górna stawka i nie mógłby również z 
nieruchomości niezamieszkałych gdybyśmy nie podjęli uchwały. 
Pan Przewodniczący 
- jakie jeszcze są proponowane poprawki? 
Radny D. Juszczyk 
- pkt. gastronomiczne powinny być obciążane wg deklaracji. 
Radny M. Gliwiński 
- jeśli umowy będą podpisywane bezpośrednio z wywoźnikiem to śmieci nadal będą w lesie. 
Radny M. Mentel 
- dyskutujemy czy miejsc jest 20, 100 ile jest wesel w miesiącu czy roku, jeśli wesela są 
rzadko tzn. że taki lokal trzeba zamknąć. Przy odbiorze lokalu SANEPID określa np. 40 
miejsc to właściciel nie może zgłosić mniej. 
Pan Burmistrz 



- to są podstawy żeby zacząć coś robić, życie zweryfikuje, deklaracje określą ilość osób 
zamieszkałych, będziemy obserwować i ewentualnie zmieniać. 
Radny J. Strzelec 
- sedno sprawy to cena od osoby, jeśli będzie 8 czy 10zł a mieszka kilka osób to do jakiego 
zgrzytu społecznego dojdzie. 
Pan Burmistrz 
- o tym że cena jest podstawową sprawą dla ludzi to my wiemy,  od samego początku 
mówiliśmy o tym na spotkaniach i do ludzi to dociera jakie są wymagania. Każdy mówi że 
niebezpiecznie zakładamy zbiórkę odpadów niesegregowanych do segregowanych 50x50. Nie 
może tak być że mamy rozwiązywać ludzkie problemy i będziemy wyjmować z budżetu żeby 
zadowolić ludzi bo to jest przestępstwo, musimy egzekwować od każdego. 
Radny J. Strzelec 
- to ja mam za kogoś płacić? 
Pan Burmistrz 
- Jędrzejów przyjął stawki 10zł i 7zł, Sobków 10zł i 8zł. 
Przetarg zweryfikuje, jest 6 firm które na pewno będą startować, 240zł za składowanie musi 
pokryć gmina. 
Radny S. Łazarski 
- kiedy można unieważnić przetarg? 
Pan Burmistrz 
- np. my przyjmujemy stawki 8zł i 6zł a przetargu wychodzi 10zł i 7 zł to unieważniamy i 
ogłaszamy nowy. 
Pani Sekretarz 
- przyjmując proporcje 50x50 plus z nieruchomości niezamieszkałych, otwierając przetarg 
musimy te kwoty podać,  jeśli oferenci dadzą kwoty wyższe to unieważniamy a jeśli niższe to 
przyjmujemy. 
Pan Burmistrz 
- przetarg chcemy zrobić w tym roku, nie chcemy czekać na Rozporządzenie ministerstwa 
Infrastruktury co do określenia firm warunków dla firm przewozowych. Musimy określić o co 
będziemy prosić, możemy dać krótszy okres. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- dać 5zł/od osoby, jeśli będzie źle ogłosimy następny przetarg. 
Pan Burmistrz 
- nie możemy brać danych z powietrza. 
Radny J. Wiencek 
- my już rozmawialiśmy na ten temat i wnioski są, dla bloków stawki nie są szokiem bo już 
teraz płacimy 5zł od osoby. 
Radny M. Mentel 
- w tym roku zrobić przetarg na 1 rok a za rok będziemy mogli inne stawki proponować. 
Radna B. Wójcik 
- jeśli nie robimy przetargu to 2 uchwały do końca roku musimy podjąć. 
Radny J. Strzelec 
- padło że wieś nie płaci, nie płacą  osoby korzystające z pomocy OPS nie życzę sobie żeby 
mówić ogólnie wieś, 
- czy przed przetargiem będziemy ustalać stawkę czy nie, czy radni będą decydować o 
wysokości. 
Radny J. Wiencek 
- w bloku płaci się od osoby, z jednorodzinnych od pojemnika. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 



- na wsi część odpadów jest wykorzystana jak np. obierki a w blokach wszystko idzie do 
pojemnika. 
Pani Sekretarz 
- mamy świadomość że uchwała nie jest zgodna z Regulaminem, Nadzór Wojewody może 
nam ją zastopować. 
Pan Burmistrz 
- wg mojego myślenia dobrze byłoby zrobić przetarg jak najszybciej żebyśmy wiedzieli ile to 
wszystko będzie kosztować – transport, składowanie, obsługa przy propozycji 50x50 to 
stawki 8zł i 5zł to są koszty minimalne. 
Pan Przewodniczący  
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Głosowanie 
9 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się                 uchwała Nr XXVI/187/2012 
Ad. 10 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w WPF gminy Sędziszów na lata 2012 – 2020. 
Głosowanie 
12 głosów – za  
1 głos – wstrzymujący się              uchwała Nr XXVI/188/2012 
Ad. 11 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła zmiany do budżetu gminy na 2012 rok. 
Radna B. Wójcik 
- dział 800 rozdz. 80101 szkoły podstawowe kwota 13.723zł co to jest? 
Pani Skarbnik 
- to są środki na odszkodowanie dla nauczyciela z Klimontowa. 
Radna B. Wójcik 
- czy wyrok w tej sprawie jest prawomocny? 
Pani Skarbnik 
- nie wiem czy jest prawomocny, Dyrektor prosi o zabezpieczenie tych środków. 
Pani Sekretarz 
- Sąd uznał że miała wypowiedzenie niesłusznie i wygrała sprawę. 
Radny J. Strzelec 
- mówiłem na Komisji, że sprawa będzie przegrana., jeśli tak będziemy podchodzić do 
pieniędzy publicznych to będzie źle. Dyrektor chce i już dajemy, nie ma pieniędzy, p. 
Skarbnik nie wie a Dyrektor daje wypowiedzenie bez sprawdzenia. Teraz trzeba ją będzie 
zatrudnić. Podobno w SP Nr 2 wszyscy zapisują się do Związków, chcąc zwalniać to trzeba 
będzie zamknąć szkołę. 
Pan Burmistrz 
- wg mnie wszystko było zrobione dobrze, spodziewaliśmy się innego wyroku Sądu, mam 
nadzieję że w końcowym etapie wyrok z apelacji będzie dla nas korzystny.  
Pani Skarbnik 
Gdyby wyrok był inny to mielibyśmy 7 dni na wypłatę. Radca wnioskowała aby zabezpieczyć 
te pieniądze. Na dziś te pieniądze nie są potrzebne, będzie apelacja i być moż te pieniądze nie 
zostaną wydane. Nic się nie dzieje, nie ma niegospodarności. 



Radny J. Wiencek 
- mówimy od dawna że stworzymy klimat aby ludzie mogli znaleźć pracę a nie uciekać się do 
zwolnienia. 
Pan Burmistrz 
- miała możliwość podjęcia pracy w szkole prowadzonej przez Fundację lub przedszkolu. 
Druga Pani przyjęła część etatu w szkole i część w przedszkolu a ta Pani nie chciała przyjąć 
żadnej propozycji. Mówiliśmy, że osoby z najwyższym stażem będziemy starać się zatrudnić. 
Jedyna możliwość dla tej Pani było zatrudnienie w Fundacji nie mogła mieć pracy na 
dotychczasowych warunkach bo szkoły nie ma. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
Głosowanie 13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się               uchwała Nr XXVI/189/2012 
Ad. 12 
Pani Sekretarz 
- jako członek Rady Nadzorczej Spółki SPEC przedstawiła sprawozdanie z działalności za 
2011 rok (materiał stanowi załącznik do protokołu). Wykazany niższy zysk jest 
spowodowany prowadzonymi inwestycjami i modernizacją. Oceniając trzy kwartały 2012 
roku nie ma zagrożenia dla Spółki aby wynik był ujemny. Ocena biegłych zwraca uwagę na 
gorsze wskaźniki, dużo osób ma zaległości. Będzie mniej inwestycji….. 
Ad. 13 
- informację z wykonania budżetu za I półrocze każdy z radnych otrzymał, opinia RIO o jego 
wykonaniu jest pozytywna. 
Pan Przewodniczący 
-zapytał czy są pytania do tego materiału? 
Nie zgłoszono pytań. 
Ad. 14 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła informacje o analizie oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i 
Kierowników jednostek organizacyjnych – zobowiązanych było 18 osób ( materiał w 
załączeniu). 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił informację o analizie oświadczeń majątkowych radnych (materiał w załączeniu). 
Ad. 16 
- Informacja o stanie oświaty za rok 2011/2012 (materiał stanowi załącznik do protokołu). 
Ad. 17 
Radny S. Łazarski 
- przedstawił informacje z kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną, też mam 
tremę bo robię to pierwszy raz. Materiał z prac Komisji jest do wglądu, od stycznia Komisja 
odbyła 16 posiedzeń. Z ostatniego nie mamy jeszcze protokołu to omówimy w późniejszym 
terminie. 
Jednostki kontrolowane to: 

1) ZUK - nie było uwag 
2) OSiR – sprawę wątpliwości co do opłat za reklamy zostały wyjaśnione 
3) SCK – odczytał uwagi Komisji 
4) ZSO – uwagi do remontów, odbioru prac, umowa ze stołówką – od 1.09.2012 nowa, 

opomiarowane media. Prace remontowe wykonywać w oparciu o ustawę o 
zamówieniach publicznych, wg wcześniej przygotowanego kosztorysu. 

5) Kontrolę przetargu przedstawimy w następnym sprawozdaniu. 



Pan Burmistrz 
- analizowaliśmy funkcjonowanie targowisk dzierżawionych od p. Filipa, pod względem 
formalno-prawnym wg mojej oceny jest wszystko w porządku. Jako gmina patrzymy żeby jak 
najmniej dokładać ale ktoś zainwestował duże pieniądze to też chce aby za ileś lat je 
odzyskać, a nasz problem z handlem na ulicach został rozwiązany. Umowa w sposób 
perfekcyjny zabezpiecza gminę. 
Radny M. Mentel 
- na Komisji mieliśmy uwagi do umowy bo zabezpieczenie podmiotu gwarantujemy na 10 lat, 
po 12 miesiącach jeśli dochody spadają możemy anektować. 
Pan Burmistrz 
- kto podjąłby się podpisania umowy na krócej gdy wyłożył ok. 1mln na inwestycję. Gdyby 
było krócej na pewno rozliczalibyśmy koszty poniesione na inwestycję i zwracalibyśmy 
część. Uporządkowany mamy teren przy ulicach tak jak chcieliśmy. Dzisiaj to obawiam się, 
że ze względu na mniejszą liczbę handlujących żeby to p. Filip nie wypowiedział nam umowy 
– odczytał zapisy umowy. 
Radny W. Tabor 
- opłata za handel poza targowiskami jest 5 razy wyższa a handlujący meblami płacą 2 razy 
więcej a powinni również płacić pięciokrotność. 
Radna B. Wójcik 
- na Komisji z wyliczeń wyszło, że miesięcznie dokładamy 750zł. 
Pan Burmistrz 
- Pan Filip chce nam przekazać łącznie z poniesionymi nakładami. 
Ad. 18 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje radnych: 
Pan N. Jawor – sprawdzimy Czy wystarczy podciąć gałęzie a czy trzeba wyciąć, 
- sprawdzimy i zweryfikujemy sprawę przestawienia tablicy, wcześniej nikt nie chciał dać 
zgody aby na jego terenie ustawić. 
Pan J. Wiencek – wykosimy tereny przy Skarpie. 
Pan J. Sroka – zgłosimy do Powiatu poprawienie nawierzchni drogi i sprawę mostu, 
- przystanek zabierzemy. 
Pan J. Strzelec – błąkające się bezdomne psy zgłaszać do ZUK, 
- sprawę odstrzału lisów zgłosimy do Kół Łowieckich, 
- naprawę drogi na moście Czepiec – Przełaj zgłosimy do ZDP. 
Pan D. Juszczyk – oznakowania poziome na parkingach osiedlowych mieszkańcy sami mogą 
zrobić, my dajemy zgodę, 
- rozbitą latarnię zgłosimy, 
- remonty przepustów przy drodze powiatowej zgłosimy, 
Pan Z. Gładki – jest zgoda na odstrzał bobrów i Koła łowieckie to robią, 
- pobocza wykosimy, 
Pan Z. Adamski 
- ul. Kielecka jest na terenach PKP , 
- Naczelnik mówił że żużel dowieźli, 
- w sprawie oświetlenia od Rynku rozmawiałem z Komendantem PSP aby pozwolili wstawić 
u siebie, 
- droga w kierunku p. Foltyna, musimy wiedzieć że 2013 rok będzie bardzo trudny. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał pismo p. Bieleckiej o asfaltowanie ulicy Słonecznej czy to będzie ujęte w budżecie 
na 2013 rok? 
Pan Burmistrz 



- tak, będzie robione. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- przypomniał Sprawę Majówki, p. Foltyn zdjął znak i zastawił paletami drogę pożarową. 
Pan Burmistrz 
- on nie ma formalnie odebranej inwestycji, zmiana w PZP pozwoli mu zakończyć inwestycję 
i wtedy będą wyznaczone drogi. 
Radna B. Wójcik 
- na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej pytałam o Program Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi, dostaliśmy zestawienie wydatków, 6600zł było za posiedzenia Komisji, 
jeden z członków powiedział że nie zawsze jest qworum na posiedzeniu i znów jest nalot na 
moją osobę. 
Pan Przewodniczący 
- zaproponował aby rozważyć zamontowanie lustra na Swaryszowie wyjazd z CPN. 
Radny W. Tabor 
- poprosił o wycięcie krzaków gościniec w stronę lasu w Gniewięcinie, 
- zamontować znaki drogowe kierunek Klimontów. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamki 
- poprosił o wyczyszczenie znaku z nazwą Marianów bo jest nieczytelny. 
Radna B. Wójcik 
- przegraliśmy sprawę w Sądzie o zwrot wysypiska w Borszowicach a wiem że wystąpili o 
decyzję środowiskową. 
Pan Burmistrz 
- żeby wystąpić o decyzję środowiskową nie trzeba być właścicielem, do końca 2013 roku p. 
Cieślak będzie nim władał zgodnie z umową. Na żądanie strony wszczynamy postępowanie w 
sprawie oddziaływania na środowisko. 
Radny M. Mentel 
- zapytał czy Burmistrz ma obowiązek wszcząć postępowanie. 
Pani Sekretarz 
- złożył wniosek w trakcie obowiązywania umowy, mówiłam mu że z dniem 1 stycznia 2014 
roku traci tytuł prawny. 
Pan Burmistrz 
- w międzyczasie wpłynęła skarga TAMAX na zaniechanie prac w sprawie wszczęcia 
postępowania. 
Radny M. Mentel 
- zapytał czy nie za dużo tych pomyłek? 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XXVI sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
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